
MEDLEMSINFORMASJON FRA OSLO FILATELISTKLUBB NR.1/1991 

GENERALFORSAMLING 
MANDAG 18. MARS 1991 

Herved innkalles til generalforsamling mandag 18. mars 1991 kl. 
19.30 på Schafteløkken, Solheimsgaten 2 b, ved Frogner plass. 
Stemmerett på generalforsamlingen har bare medlemmer som har 
vært medlem i minst 1 år og har betalt kontingent for 1991. 
VEL MØTT! 

RLOS'91 
Vi minner om at fristen 
for påmelding til FILOS 
'91 gårut 31.mars 1991. 
Foreløpig påmeldings
skjema finnes i forrige 
INFO og i NFf nr.1/91. 
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Oslo Filatelistklubb, 
landets eldste, feiret sitt 100-
års jubileum i 1986. Med ca. 
800 medlemmer i inn- og 
utland er vi også landets 
største filatelistklubb. I tids
rommet september til mai 
avholdes vekselvis med
lemsmøte og klubbaften 
hver mandag. 

På medlemsmøtene er 
-c;1.et kåserier over filatelistis
ke emner eller temaer av 
almen interesse, ofte ledsa
get av lysbilder. På klubbaf
tener avholdes som oftest 
medlemsauksjoner, hvor 
man også kan delta med 
skriftlige bud. 

Møter og klubbaftener 
finner sted på Schafte
løkken, -Solheimsgaten 2 b, 

_ ved Frogner Plass. 
Den "offisielle" delen 

starter kl. 19.30, men det er 
åpent hus fra kl. 18.30 for 
hyggetreff, bytte av frimer
ker o.l.. Lokalet stenges se
nest kl.23.00. 

r 
OSLO FILATELISTKLUBB 

Kontor: Frydenlundsgt 14. 
Tlf: 60 07 19. 

Vanligvis tirsdag og torsdag kl.10-14 

"-Biblioteket er Apent tirsdager kl.19-21. 

FORMANN: 
Sven Andersen, 
Langisveien 9, 

0880 Oslo 8. Tif: 657823 P.231533 
VISEFORMANN: 
Gunnar MelbØe, 

Betzy Kjelsbergs vei 26E, 
0486 Oslo 4. Tif: 202030 P.228483 

STYREMEDLEMMER: 
Tore Gann, 

Bygdøy Alle 28 B, 
0265 Oslo 2. Tif: P.447067 

Carl Nyland, 
POB 5396 Majorstua, 

0304 Oslo 3. Tif: P.463256 
TomWoxen, 

Fagertunvn. 177, 
1342 Jar. Tif: P.247136 

STYREfS SEKRET ÆR: 
Astri Nielsen, 

Lilleakervn. 31B 3.oppg, 
0283 Oslo 2. Tif: P.507301 

OFK-INFO 
Boks 298 Sentrum, 0103 Oslo 1 

REDAKSJONSKOMITE: 
Gunnar MelbØe 
Bjørn Muggerud 

Tom Woxen 
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STOFF SOM ØNSI<ES INN I 
NESTE NUMMER AV OFK-INFO 

BØR SENDES TIL REDAK
SJONSKOMITEEN SNAREST, 

OG SENEST 
INNEN 31.MARS 



FORMANNENS SPALTE 

Kjære OFK-medlem! 
Vi har gått inn i et nytt tiår, og mye er i 

forandring - langt fra alt til det bedre. 
Vi aner konturene av en verden i krig, noe 

som skaper store forandringer, hvor nær sagt 
ingen regler og konvensjoner kan forventes 
overholdt, og hvor også i skrivende stund 
miljøkatastrofer brukes som våpen. 

Dette får også betydning i vårt "rolige" 
hjørne av verden, hvor man heller ikke trenger å 
reise så langt før redsel og usikkerhet råder. På 
siste Forbundsstyremøte valgte man å utsette en 
sak om nærmere samarbeide med de baltiske 
stater på nordisk grunnlag. 

Vi står ovenfor en situasjon med 
terrortrusler hvor folk avlyser reiser med de 
store konsekvenser det vil få for de næringer som 
er relatert til dette. Den generelle arbeids
markedssituasjonen samt bankenes mange 
~gullegg" i det siste hører også med i bildet. 

Kort sagt - det knytter seg større 
usikkerhet til vårt nye tiår enn godt er. 

En ting som iallefall er. sikkert er at 
omorganiseringen av Postverket nå er 
gjennomført - og at dermed det filatelistiske 
Norge tildels får nye og andre personer å 
forholde seg til. Bjørn Storberget har takket av 
og ble av Postverket, samarbeidspartnere og 
venner takket og hedret for mer enn 52 års 
innsats i etaten. Dette fant sted ved en mottagelse 
i Oslo nå i januar. Storberget vil fortsatt være 
tilknyttet Postverket som konsulent en tid, men 
en helhjertet takk til ham for alt han har betydd 
for oss i Oslo Filatelistklubb vil jeg gjeme gi 
ham her og nå! 

Signaler fra Postverket om at 
minneblokker ikke lenger vil utgis til 
finansiering av nasjonale og nordiske 
utstillinger vil nok av mange bli mottatt med 
glede, da disse i all tid har vært gjenstand for en 
del forargelse. Men hva kommer så? Selvsagt er 
det bare fantasien som setter begrensninger for 
det - men hvis det skal være utstillinger i 
framtiden - og det er det vel ingen tvil om - så vil 
disse også koste noe å arrangere. 

Sven Andersen 

Forbundet har budsjettert med inntekter til 
sin drift fra utstillinger, og et antydet under
skudd i størrelse over 100.000 kr. , pga. stor svikt 
i salget av souvenirblokken på Bergen 90, 
medfører nødvendigheten av et forandret 
budsjett. Kanskje vil vi se helt andre og enklere 
arrangementer i framtiden. 

Kanskje bør også Forbundet bruke mindre 
til deltagelse i internasjonal filateli hva angår 
fysisk tilstedeværelse under fjerne himmels trØk. 
Likeledes vurdere markedet for og kostnadene 
ved de nye håndbøkene. 

Arbeidet med å planlegge Postverkets 
350-årsjubileum i 1997 går også sin gang, og det 
er enighet om at dette skal skje ved en full 
internasjonal utstilling på Sjølyst. En stor joker 
i finansieringen kan OL i 1994 bli, idet en rekke 
utgaver og andre ting er og vil bli lagec i den 
anledning - og kjøperne er jo filatelister. Siden 
det er frimerkeutgaver med tilleggsverdi, som 
vil skaffe rnidlen~ til utstillingen i '97 og i tillegg 
også til andre utstillingerfør dette , bør man sette 
nytenkning og økonomi i høysetet. 

Man må allikevel huske på at uten en liten 
gulrot, vil nok ikke arrangerende klubber kunne 
skaffe frivillige hjelpere til åta de tunge løft slike 
arrangementer krever, ei heller dommere til å 
bruke store deler av døgnet til å bedømme 
eksponater. 

I disse dager er dessverre også en annen 
kjedelig sak kommet fram i lyset. Det er 
innlevert politianmeldelse på og gjort beslag i en 
stor samling bypost tilhørende en av landets 
kjente filatelister, som har vært med på å sette 
Norge på det filatelistiske verdenskartet. 
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Jeg vil overlate skyldsspørsmålet til det norske 
rettsvesen, men dvele litt ved utviklingen i 
filatelien på topplan. 

For å hevde seg nasjonalt og internasjonalt 
kreves det idag helt andre ting .enn før. Det 
rekker ikke med sjeldne postfriske blokker, 
marginaler, platefeil, kunnskaper om 
trykkmetoder, farger, papir, vannmerke
stillinger og pene stempler. Nei - nå skal alt være 
på brev eller andre postale dokumenter. Derav 
følger at kravet til finansiering blir enormt, og 
muligheten til i det hele tatt å kunne finne 
objekter for utstilling blir stadig vanskeligere. 

Et lite stempel her, eller en påskrift der på 
gamle brev, eller kanskje et frimerke i tillegg -
kan lett skape "topp" objekter ut av helt ordinært 
materiale, og med dagens teknologiske utvikling 
er snart umulige ting mulige for personer som 
besitter de rette kunnskaper. 

TUR TIL ISLAND 
AVLYST 

Den planlagte fellesreisen 
til Island 27 /6-30/6-911 
forbindelse med den 
nordiske frimerke
utstillingen må dessverre 
avlyses pga. manglende 
oppslutning. 

Vi anbefaler derfor 
eventuelle interesserte å ta 
kontakt med Bennett Rød 
Reisebyrå A/S, Boks 267, 
1751 Halden, som 
arrangerer fellestur fra Oslo 
26. juni til Reykjavik. 
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Gjør man derfor filatelien noen tjeneste 
med å styre mot hele postale dokumenter? 

I mars 1981 - for 10 år siden - ble 
undertegnede valgt til formann i OFK, og jeg 
kan se tilbake på en lærerik, inspirerende og 
givende periode i mitt liv. Gode medarbeidere, 
godt vennskap og lagånd har preget styre
arbeidet i disse årene. 

Jeg vil få lov til å takke alle i klubben for 
innsatsen som har brakt klubben dit den er idag 
- og selvsagt for tilliten som har blitt vist meg i 
disse I O årene som formann.Jeg vil ønske de nye 
krefter som overtar klubbens styre og stell lykke 
til, og håper at de vil finne like mye glede og 
inspirasjon i arbeidet som har blitt meg til del. 

Takk for meg! 

~ ~iF~-· ~.~ :· _:- 'E--~ 
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Filatelister fra Løren
skog, se her! 
Fra filatelistklubben i Jarvenpaa, 
(vennskapskommune med Lørenskog), er 
vi bedt om å formidle en innbydelse til å 
delta i den nasjonale finske frimerke
utstillingen JÅRVENPÅÅ '91 i tiden 
4 -6.10-1991. 
Det er ingen rammeavgifter for filatelister 
fra Lørenskog, og man kan også tilby 
gratis innkvartering i den perioden 
utstillingen varer. 
Interesserte kan ta nærmere kontakt med 
August Leppa, Metsolantie 65 A 2 
SF-04430 Jarvenpaii 
Finland 



Denne spalten er åpen for alle medlemmer av OFK. Lag en kort 
introduksjon til ditt samleområde, og send også med illustrasjoner. 
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DETTE SAMLER JEG PA 
AVTOMWOXEN 

Brev og kort med maskin
stempler har hos mange samlere 
vært betraktet som lite attraktive 
objekter med interesse bare i 
tilfelle der stedsstempelet 
"tilfeldigvis" rammer frimerket 
uten forstyrrende stempel
streker. 
~ For et par år siden innså jeg 

hvilket spennende alternativ 
maskinstempelbrev kan være 
som samlerfelt, i kontrast til hva 
jeg mer og mer kaller "luxus-

hysteri" når det gjelder 
stemplede merker. 

Interessen for tekst
stemplene skjøt fart i 
forbindelse med at jeg omtrent 
samtidig 1) kjøpte en lot 
mellomkrigsbrev (primært for å 
få tak i noen reisendestempler ... ) 
og 2) ble oppmerksom på boken 
"Norske Maskinstempler med 
tekst 1903 - 1978" - utgitt av 
Norsk Filatelistforbund. 

.. ,, ' 
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Kjent brukt i Haugesund 1957 : 
mars-juli. --~--~·- ._Y. _, :.._._...-"'~" .. --- . -·· ··-- -· ------,--- - .----

IHllhl ~ IK 
31_lss 1~11 \ PO LI, EI<: IRKENS \ i 

·' •· --···-· ·· ·-· ·-

lH lUJ ~ I, 
FOU(EKIR 

\,....___8 r,:,,,/ KO l~ G EGA\., ~ '-, 
1/ • - --

Etter åhakrysset av i boken 
de stempler0.jeg hadde, studert 
brukstid som til da var kjent, 
antall steder som benyttet 
stemplene osv. , var iveren etter 
nye objekter ikke til å stoppe. 
Det er tydelig at interessen er 
økende for samlere, flere og 
flere kommer til - noe som 
gjenspeiles i auksjonskataloger 
og salgslister fra handlere. 

Prisene går opp for 
sjeldnere stempler, men 
heldigvis-kan ennu mye skaffes 
for overkommelige beløp for 
den jevne samler. 

(På DANO-auksjon i 
januar gikk et kort med OL
stempel OSLO, MAJORSTUA 
for over 700 kr., og kvaliteten 
på avtrykket var heller dårlig!) 
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Kjent brukt : j an . - febr . 1955 

r 

Undertegnede har funnet 
dette samleområdet svært 
fascinerende, stempeltekster og -
illustrasjoner forteller mye om 
holdninger og samfunnsliv i de 
aktuelle brukstider. Å samle 
disse ting kan være en 
evigvarende interesse for en 
filatelist, en komplett samling vil 
være et utopisk begrep idet man 
alltid kan utvide - avhengig av 
hvor detaljert man ønsker å være. 
Eksempelvis kan følgende tenkte 
samlemåter settes opp: 

a) tekster/illustrasjoner med 
forskjellige poststeder, årstall 

b) tidlig og sen dato i 
brukstiden 

c) forskjellige frankeringer, 
singel- og /eller blandings
frankatur 



d) portoendringer 
brukstiden 

e) brev, kort, helpost, 

1 forhold som nye samlere raskt 
lærer seg - og som bidrar til å 
skjerpe appetitten: tilsyne
latende "vanlige" stempler 
KAN vise seg å være svært 
sjeldne, idet mange tekst
stempler brukt i lang tid et år kan 
være benyttet bare noen dager et 
annet år. ELLER: et stempel kan 
gå igjen flere år på rad, men pr. 
gang kun med kort brukstid. 

klipp ..... . . 
f) får man for lite å ta seg til, 

kan man jo gå inn på å dekke 
dager, måneder - ja klokkeslett 
og forskjellige litra kanskje 
også blir spennende ... .. 

ALLTID vil det være et 
poeng å tilstrebe bedre kvalitet 
pr. enhet, så da forstår man at 
FERDIG blir man aldri! 

Nevnte bok om området 
angir kjent brukstid for de 
enkelte stempler. Samlere sitter 
sikkert idag med en rekke 
objekter som vil kunne supplere 
disse angivelser. Det er å håpe at 
slike endringer kan systemati
seres og at bokens utgave nr.2 
ikke behøver å være så langt 

Forskjellige maskiner som 
er benyttet ved stempling er noe 
jeg ennu ikke har befattet meg 
med, det viser bare igjen det 
mangfold av innfallsvinkler 
man kan ha for samling av 
maskinstempler. Er det noen 
som tviler på at dette kan være 
spennende? Kjøp en brevlot 
med alminnelige bruksbrev - og 
du kan være igang før du 

unna. aner ....... ! 
Til slutt vil jeg nevne et 

A. W. Broggers B 

Karl Johansgt
0 

1~ 

Brukt i Bergen, Oslo og Trondhe im 
kun 24/10 1955 
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GENERALFORSAMLING 
MANDAG 18. MARS 1991 

DAGSORDEN 

l. Valg av dirigent 
2. Valg av referent, tellekorps samt underskrivere av protokoll 
3. Styrets beretning 
4 . Årsre gn sk ap for 1990 med revisors beretning og Rådets uttalelse 
5. Overskuddets an ve ndelse og budsjettforslag for 1991. 

6. Valg av: 

a. Formann for 1991 

b. 2. styremedlemmer for 1991/92 

c . 4 varamenn for 1991 

d. 3 med1emmer til Rådet for 1991 /92 

e. 2 varame nn til Rådet for 1991/92 

7~ Fa s tsettelse av kont ing ent for 1992: 

~tyre ts forslag: 

Medlem med Forbundskontingent kr. 210.-

hv ora v Forbundskontingenten utgjør 125 . -

Medlem uten Forbundskontingent 85. -

Husstandsmedlem 30.-
Forfal l sda to l. januar 1992. 

En må regne med forhøyelse av Forbundskontingenten 

og styret har i så fall fullmakt til å regulere kon
tingenten tilsvarende. 

Fra fylte 67 år reduseres kontjngenten med kr. 30.
Innmeldingskontingenten fastsettes til kr. 20 . -

Oslo, 22 . januar 1990. 

Sven Andersen (s) 

Tore Gann (s) 
Gunnar Melbøe (s) 

Tom Woxen (S) 

Carl Nyland (s) 



Årsmelding 

1990 har vært et godt driftsår for klubben, og både enke ltmed lemme r og 
Norgesk ata loge n har hevde t seg med hede r på utstillinger i inn- og utl and. 
Den s tør ste forandringen fra tidligere år er ve l at OF K-lnfo så da gens lys 
s lik at ting som "rører seg " i klubben, møtereferater og lokalt s t off når 
ut til medlemmene i større grad enn før. 4 nummer med tilsamme n 100 sider 
utkom i løpet av året. 
OFK har i samarbeide med junioravde lin ge n markert dennes 50 års jubil eum med 
av holdelsen av den nordi ske ungdomsut s tillingen NORDJUNEX 90 und er Fri
merkets Dag-arrangementet i Kon serthuset. Det deltok 56 sam linger fra inn-
og utland og det ble utdelt 6 vermeilmedaljer, 6 stor sølv, 14 sølv, 13 sø lvs 
bronse, 5 bronse og 4 diplom. 
Klubben arrangerte en meget vel lykket tur for medlemmene til . LO NDON 90, og 
interessen for denne var så stor at flere i kke fikk plass. 
Den 22. januar ble klubbens møte nr . 2000 avholdt i Lektorenes Hus, og nok et 
rundt tal l ble derved markert . 
År ets sommermøte fant sted på Sjøfartsmuseet med etterfølgende båttur til 
Aker Brygge og restaurant Dr uen. Også dette et arrangement med stor oppslut~ 
ning . 
Høstsemes teret ble innledet i nye møtel okaler på Schafte løk ken hvor vi nå kan 
tilby lyse , vennlige lo kaler til våre møtedeltagere. 
I forbindelse med klubbens 105 års jubileum er arbeidet med OFK 's første regt
onale ut st illing innledet. Dette vil bli et arrangement over samme lest som 
NORDJUNEX 90. 
Klubben har også i år fått markedsført Norgeskata logen via Postens Frimerke
tjeneste,. og dette er et viktig bidrag til å holde "liv i" og vidreutvikle 
katalogen. Vi retter en stor takk til våre ven ner i Postverket for dette. 
Forsøk på å arrangere tur til Island under Nordia 91 ble dessverre skrinlag t 
p.g.a. manglende opps lutnin g. 
Også i år ble det avholdt en klubbkonkurranse, men uten den helt store deltagelse. 
O&K har og så engasjert seg i å få gjenåpnet Postbiblioteket for sam lere, et 
arbeide som ble kronet med hell i året som gikk. 
Det er f attet vedtak om å utgi det jubileumsskrift som ble utarbeidet ti l 
klubbens 100 års dag, forhåpentlig i tide til 105 års jubileet . 
Også i år er det avholdt fellesmøte med junioravdelingen . 
Klubbens julebord fant i år sted på West Hotell, hvor lOOårs jubi leet av 
klubbens orden"Det Gyldne Posthorn"ble markert ved en ordensutdeling. Like ledes 
ble den festfilatelistiske orden"Den Glade Gauk~,samt klubbens gull og sø lv
nåler utdelt. 
Det har blitt arrangert 5 byttedager og klubben har ha tt stan ds på vår - og 
høstmessen, samt på Frimerkets Dag . I november fikk klubben en henve ndelse 
fra NRK med spørsmål om personer som eventuelt kunne delta i P 2's direkte
sendte program "Vannposten", der frimerker som hobby skul le være emne. Ar ne 
J . Bay og Tom Woxen var med i progr ammet 16/11 . NRK var ogs å t i l stede på vårt 
byttemøte 18/1 l . 
Vi retter en takk til alle medlemmer som har de l tatt ak ti vt i komiteer og ut
valg og som hjelper på våre forskjellige arrangementer , og tak ker også våre 
gode samarbeidspartnere i Pos tverket, Filatelistforbundet og andre frimerke
klubber . 
En takk i særdeleshet til våre to funk sjonærer Astri Niel sen og Carl Nyland 
som også i år har løst alle sine oppgaver på en utmerket måte . 

Medlemstallet_ 
Pr. 1/1.91 har klubben 751 medlemmer, hvorav 135 er medlemmer uten forbunds
kontingent. I 1990 har klubben fått 31 nye medlemmer, mens 53 medlemmer har gått 
bort, meldt seg ut eller blitt strøket p.g.a. manglende betaling av kontingenten. 
Dette gir en netto tilbakegang på 22 medlemmer. 

Vi hedrer minnet etter: 
Thore Foss,Oslo Jens Rustad,Nesbru 
Louis Gay,Finstadjordet Kaare J .Røed,Bekkestua 
Gustav Lanner,Sverige Harald Rønning, Oslo 
Tom L 'Orså,B lommenholm Holger Røss,Oslo 

( Æresmed lemmer og innbudte med lemmer se side li.) 

J. Sc hawland,Stavanger 
Lorentz Selmer, Oslo 
Henrik Sverdrup,Hø vik 
Einar Østvold, Oslo 
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Møtevirksomheten 

Det ha r vært avholdt 17 hovedmøter, medregnet so mmer og 
j u l emøte. 

Hovedposte ne på møtene har vært som følger : 

Møte nr . 1999 - 8/l 

2000 - 2 2 /l 

200 1 - 5/2 

2002 - 19/2 

2003 - 5/3 

200 4 - 19/3 

2005 - 2/4 

200 6 - 7/5 

2007 - 21 / 5 
2008 - 3/9 

,,. 
2009 - l 7 / 9 

20 10 - l /l 0 

2011 - 15/l 0 

20 12 - 19/l 0 

20 13 - 12/l l 

2014 - 26/l l 

. 20 15 - l /l 2 

Medlemsmøte hv or man to k opp f l ere aktuel le 
saker. Det oppsatte program var avlyst~ 

Frimer kemar ked. Kjøp /sa lg / bytte 

No rdi s k gull. Historien om en rekord 
v/ Jan Olav Aam lid 

Hvorda n bygg e opp en nor s k helpostsam ling 
v/Pa ul H. J en s en 
Frimerkemarked. Kjøp/salg/bytte 

Generalf or sam ling 

Stem pl e t papir fra 1650 
v/A rne J . Bay 

Gamle aksjebre vs hi storie og ve rdi 
v/Oddvar Wa lle Jen se n 

So mmermøt e. Besøk i Sjøf artsm useet 

Monter ing av frimerk es am l ing 
v/Arne J. Bay 

I nntrykk fra Lo ndon 90 v/Sven Andersen 
og Forsikring av din frimerkesamling 
v/Per Owren Habberstad 
Omk ri ng norske gjennomhulling e r 
v/Ca r l Nyland 

Nors ke frimerk er. Ta nker om f or tid og fremtid 
v/ Bjørn Storber get, Post verk et. 

Pr i vat helpo st . Norsk he l post på spesial 
besti llin g. v/Arv id Lø hre 

Resultat av klubbkonkurransen 
v/Arne Thune-Larsen. 
Fe ll esmøte med jr.a vdelingen.Bespi sn ing . 

Os l ostempler - et utall av samleområder 
v/Bjør n Muggerud 

Julemøte i restaurant West Hot e l . 

Spes i e 11 e byttedager er avholdt på Schaftel økke n 

søndag 18. f ebruar, 22. apr il, 16. september, 21.ok tober og 18. november. 

På frimerkets Dag 5 - 7 oktober har k lubben hatt en stand i 
Konser thu se t . 

Det blir avholdt hovedmøter hver a nnen mand ag. Dette gjelder ikke 
mandager som faller på hel li g- og høytidsdager ~ller i påske
uken . Like l edes vil julemøtet fo rtsatt bli lagt til l ørdag . 
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STYRET ---------
har i perioden hatt følgende sammensetning: 

Formann 
Viseformann 
Styremedlem 
Styremedlem 
Styremedlem 

Sven Andersen 
Gunnar Melbøe 
Tore Gann 
Tom Woxen 
Carl Nyland 

( 1990) 
(1990/91) 
(1989/90) 
(1989/90) 
(1990/91) 

Varamenn Arne J. Bay 
Knut Fr. Knutzen 
Arne Myrvang 
Bjørn Muggerud 

Styret har avholdt 8 styremøter . 

Klubbens Råd 

Fredrik Kobr o 
Per Widerøe 
Efren Rebol ledo 
Karl A. Thesen 
Per Wibe Due 
Trygve Sommerfeldt 
Erling Dehli 
Varamenn: 

( 1990 / 91) 
(1990 / 91) 
( 1990/91) 
(1990/91) 
(1989/90) 
(1989/90) 
(1989/90) 

Paul H. Jensen ( 1989/90) 
Torstein Østen (1989/90) 

,. Arne Thune-Larsen ( 1990/91) 

f ormann 

Klubbens øvrige tillitsmenn som ble valgt på medlems-
møte_etter_innstilling_fra_stxret : __________________ _ 

Tilsynsmenn for junioravdelingen: 

Katalogkomite for 
Norgeskatalogen: 

Valgkomite: 

Elisabeth Tirkkonen (hovedtilsynsmann ) 
Knut Fr. Knutzen 
Trygve Sommerfeldt 
Astri Nielsen 

Arne Thune Larsen ( formann ) 
Erling Dehli 
Arne J. Bay 
Finn Aune 

Arne Thune-Larsen 
Erling Johannessen 
Carl Nyland 

Klubbens øvrige tillitsmenn som er oppnevnt av styret: 

Utvalg for klubb
samlinger: 

Auksjons/klubb -
aftenutvalg: 

Astri Nielsen 
Carl Nyland 
Erling Dehli 

Tore Gann 
Kjell Age Johansen 
Erling Johannessen 

(formann) 

(formann) 



Bytteutvalg: Er for tiden ikke 

Festkomite og 
or denskollegiun for 
"Den Gl ade Gauk" 

funksjon . 

Trygve So mmerfeldt (Formann) 
Pe r Widerøe 

Konta kte r for 
nye medlemmer: 

Arkiv ar: 
Bib l iotekutvalg : 

Ordensko 11 eg i et 
for "Det Gyldne 
Po s thorn" 

Lars Frogner 
Knut Fr .K nutz en s tyrets repr. 

Knut Fr. Knutzen 
Karl A. Thesen 
Ast ri Nielsen 

Astri Niel se n 
Wilhelm Ulleberg 
A.T.Sve nds e n 
Try gve Sommerfeldt 
Bjør n Muggerud 
Arn e J.Bay 
Carl Nyland 

Sven Andersen 
Gunnar Melbøe 
Carl Nyland 
Erling Dehli 
Karl A. Thesen 
Per Widerøe 

Komite for bestyrelse 
av Anderssen Dethloff 
medaljen: Sven Andersen 

Gunnar Melbøe 
Carl Nyland 
Erling Dehli 
Karl A. Thesen 
Per Widerøe 

Det_er_ansatt_føl9ende_funksjonæref:_ 

Kasserer Carl Nyland 
Sekretær Astri Nielsen 

Æresmedle0111er 

Leiv A. Brecke og Wilhelm Ulleberg 

Innbudte medlerm,er : 

Bjørn Storberget, Ragnvald ~ustung Bru, Bjørn ·Flage Pettersen. 

Klubbaftner_og_auksjonsvirksomheten_ 

I løpet av 1990 ble det avholdt 16 auksjoner, l mer enn året før . Første 
halvår viste en stigning på 12% sa0111enl ignet med 1989, mens stigningen 
annet halvår var 27% slik at året totalt sett endte med en oppgang på 18%. 
Som tallene viser er interessen · for auksjonene .økende. · 

12 



Oversikt over Bibliotekets virksomhet i 1990. 

(Tallene for 1989 i klammer) 
Apningsdager 

Besøk 
Utlån (enheter) 
Innkomne bøker 

38 ( 40) 
119 ( 135) 
249 {270) 

Dessuten endel 
Tidsskrifthefter 

auksjonskataloger etc.,som 

668 x) (261), derav 16 innkjøp 
2022 (854) 

ikke føres i tilvekstprotokollen. 

I 1990 har Biblioteket mottatt gaver fra: 

Bay, Arne J. 
Frøstrup, Kienzel 
Gjærum, Einar 
Jorulf Jensens dødsbo 
Jensen Paul H. 
Johansen Kjell Age 
Irmann-Jacobsen, Hans 
Lillo, Jack 
Muggerud, Bjørn 
Myklebost, Hallstein 
Nielsen, Astri 
Nyland, Carl 
Harald Rønnings dødsbo 
Sie, Vidar og Andersen,Jon 
Sommerfeldt, Trygve 
Sætrang, H.C. 
Thune-Larsen, Arne 
Totten, A.L. (Great Britain) 
Øyen, Helene dødsbo ,. 

Bergens F.K. 
Kristiansand F. K. 
Molde F.K. 
Nordenfjeldske F.F. 
Norsk Filatelistforbund 
OFK Junioravdeling 
Skien F.K. 
Troms F.K. 
Aalesund F.K. 
Forschungsgemeinschaft Nordischer 

Staaten (B .R.D.) 
P.F.A. Stockholm 
Postmuseum Stockholm 
Postverket Oslo 
Royal Philatelic Society,London 
Dra1TJTien F.K. 
Karmøy F.K. 
Nordatlant Filateli,Odense 
Svenska Frimarksbytesforeningen 

+ endel "anonyme" gaver og noen "byttegaver" fra en rekke firmaer og forlag 
i inn- og utland. 

Biblioteket takker giverne på det hjerteligste, - gavene er av største 
betydning for vårt bibliotek. 
Gamle filatelistiske tidsskrifter og gamle norske firmaprisl ister søkes 
stadig. Likeledes ville vi sette pris å få alt som medlemmene kan avse av 
eldre og løpende norske klubbtidsskrifter . 

~i!ti!lQg~Qæiteeo_ 
Komiteen har hatt ansvar for redigering og utgivelse av Norgeskatalogen 91. Kat~
logen forelå for salg i slutten av september måned. Arets katalog er forsøkt 
bedret på en rekke områder, samtidig som den er fornyet med en artikkel om de 
Norske Ståltrykksmerker. Komiteen retter i den anledning en spesiell takk til 
Peer-Christian Ånensen. Som vedlegg til katalogen følger en minneblokk "Norges 
Motstandskamp 1940-45" med Londonutgaven som motiv. Komiteen har tillatt seg å 
bruke uttrykket "En stadig bedre katalog", og hyggelig er det at de fleste presse
uttalelser er enig i dette. I tillegg til de vanlige distribusjonskanaler er 
katalogen også t ilbudt gjennom Postens Frimerketjeneste. Vi takker Postverkets 
etater for godt samarbeide. Det har vært en stor mengde henvendelser til komiteen 
fra samlere i inn- og utland med spørsmål, nyoppdagelser og forslag til forbed
ringer, og komiteen setter stor pris på disse brev. 
Det har vært holdt regelmessig kontakt med ASCAT (Den intern.forening for katalog
utgivere), og NK har vært med på ASCAT's stand på en rekke internasjonale ut
stillinger i løpet av året.Katalogen har også vært med i Litteraturklassen på 
flere utstillinger og oppnådd gode resultater. Gjennom utvekslingssamarbeide i 
ASCAT har klubbens bibliotek blitt tilført spseisalkataloger fra en rekke land 
verden. Katalogen er nå "helt sprengt" med sitt nåværende innhold og det er 
viktig at styret og komiteen snarest tar stilling til katalogens fremtidige inn
hold og presentasjon så vel som salgskanaler i fremtiden.Katalogkomiteen bør 
kanskje utvides med konsulenter på ulike spesialområder. 
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Junioravdelingens årsrapport for året 1990. 

-Oslo Filatelistklubbs junioravdeling har i 1990 i alt holdt 34 møter,hvorav 
19 hovedmøter, 14 byttemøter og l fellesmøte. 
Vi har holdt til i 3. etasje på Majorstua skole, og møtetiden har vært ons
dager fra kl . 18.00 til kl . 20.00. På møtene har vi tippekonkurranser som vi 
byttes på å ha ansvaret for, vi ser film, hører foredrag og kåserier, bytter 
frimerker, og har det hyggelig. Vi har vanligvis vært 13- 15 medlemmer til
stede på møtene, - rekorden vår er 20. 
Pr. oktober 1990 hadde vi 50 medlemmer. En del "gamle" har falt bort, og 
endel nye kommet til. 
Medlemsbladet vårt, Juniorposten, har kommet ut 3 ganger i løpet av 1990. 
Redaktør er Jonas Lie-Nielsen. 
Årets store begivenhet var selvsagt NORDJUNEX 90, og klubbens 50-års jubileum. 
Utstillingen ble avholdt i Konserthuset 5.-7 . oktober i samband med Frimerkets 
Dag, og ble meget vellykket. Lørdag 6. oktober ble det arrangert en felles 
premie/50-års jubileumsfest på Hotel Royal Christiania, med 113 deltagere . 
Kristian Vogt var formann for hovedkomiteen for NORDJUNEX 90, Elisabeth 
Tirkkonen var styremedlem. 
En intern jubileumsfest ble holdt i samband med julemøtet til klubben, hvor 
vi etter møtet var på Mc Donalds og spiste hamburgere. 
Vi har hatt en høstauksjon. 
Flere av klubbens medlemmer har deltatt på ulike utstillinger i løpet av året 

· medgode resultater . Utstillingene er Tyfex 90, Halden 90, Bergen 90 og 
NORDJUNEX 90. Seks deltagere hadde vi også på videreutviklingskurs i samband 
med Tyfex 90 , , og fire deltagere på videreutviklingskurs i samband med NORD
JUNEX 90 . . 
Vi har hatt samarbeid med Frimerkebussen, og hjalp dem under deres opphold i 
Oslo 9. september. For dette ble vi premiert med frimerkekataloger til en 
verdi av kr . 500.-
Vi har hatt god hjelp og støtte av seniorklubben. Flere av medlemmene har gitt 
oss _gevinster til gratislotteriet vårt, og Trygve Sommerfeldt og Fredrik 
Kobro har holdt kåserier for oss. 
Klubbens tilsynsmenn i 1990 har vært: Elisabeth Tirkkonen, Knut Fr. Knutzen, 
Trygve Sommerfeldt og Astri Nielsen, 
Styret for 1990 har bestått av: Kristian Vogt, formann, Jonas Lie-Nielsen 
nestformann og redaktør, Kim Gil bu, sek re tær, Anders Gaarud, Anton Fr . 
Arnesen og Erik Johannessen. 
Vi har holdt 3 styremøter. 

Jubilanter i 1990. 

Følgende feiret jubileum som medlem av OFK 1990. 

50 års jubi.leum: 

Hol ger F je 11 ba_kk og Jack Li 11 o 

25 års jubileum 

Hans J. Enger, Gabriel Faye, Bjarne Frang, Albert Hansen, Helge Isaksen, 

K.E.Jensen, Kjell Jarle, Reidar Orhaug, Egil Røssaak, Kjell W. Solheim, 

Sverre Stender, Karl A. The sen, Tor Wa l der_haug og Otto Wantze l 

Hans J. Enger var tilstede på julebordet og · fikk overrakt sin nål der. 
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INNTEKTER 
1. Medlemskontingent 

2. Norgeskatalogen 

J. Fargekatalogen 

4. Auksjonsvirksomhet 

5. Byttevirksomhet 

6. Renter 

7. Annonser i katalog 

8. Netto arrang/utstill . 

9. Div. innt./salgsprov. 

10. Leieinntekter 

SUM INNTEKTER 

UTGIFTER 
1. Husleie,strøm, m.v. 

2. Lønn,honorar,sos.utg. 

J. Trykning/kontorhold 

4. Porto og telefon 

5. Assuranse 

6. Representasjon 

7. Gaver og blomster 

8. Møter og konkurranser 

9. Biblioteket 

10. Kontingent Forbundet 

11. Tilskudd juniorene 

12. Diverse utgifter 

13. Innkjøp klubbsamling 

14. Innkjøp til lager 

SUM UTGIFTER 

Til disposisjon 

OSLO FILATELISTKLUBB 
Regnskap 1.1.-31.12. 1990 

REGNSKAP 89 BUDS~. 90 REGNSKAP 90 

121,700 

174,150 

2,450 

18,444 

JO 

275,012 

18,200 

18,131 

96,818 

2,000 

726,935 

40,519 

58,468 

32,361 

21,318 

10,104 

300 

3,169 

88,128 

4,125 

74,250 

6,000 

0 

957 

1,250 

340,949 

385,986 

140,000 

150,000 

0 

15,000 

0 

250,000 

15,000 

10,000 

50,000 

2,000 

632,000 

50,000 

65,000 

40,000 

30,000 

12,000 

5,000 

4,000 

130,000 

5,000 

85,000 

7,000 

7,000 

2,000 

0 

442,000 

190,000 

131,612 

252,241 

0 

26,385 

0 

274,026 

19,500 

19,531 

85,831 

2,000 

811,126 

50,588 

61,544 

57,886 

30,872 

15,591 

3,602 

3,608 

109,877 

17,837 

82,375 

7,626 

1,900 

4,939 

37,485 

485,730 

325,396 

BUDSJ. 91 

130,000 

150,000 

0 

15,000 

250,000 

15,000 

10,000 

65,000 

2,000 

647,000 

60,000 

70,000 

70,000 

35,000 

18,000 

5,000 

5,000 

130,000 

5,000 

80,000 

7,500 

7,000 

2,000 

0 

494,500 

152,500 
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S T A T U S 

AKTIVA 
1. Kassabeholdning 

2. Kreditkassen folio 

3. Kreditkassen spare 

4. Postgiro drift 

5. Postgiro katalog 

6. Diverse debitorer 

7. Garanti Nevi A.S. 

8 . Omsetn.gjeldsb. Jøtun 

9. Omsetn.gjeldsb. Nevi 
,-

10. Inventar, bibliotek, 
samlinger,håndbøker 

11. Medlemsnåler.ordner, 
sølvskåler. 

12. Bøker/filatelistika 
på lager 

13. Seksjon Frydenl.gt.14 

14. AVREGNING FILOS-91 

SUM AKTIVA 

SUM 

L6 

OSLO FILATELISTKLUBB 
Regnskap 1.1:-31.12. 1990 

REGNSKAP 89 

614 

21,002 

236,706 

999,577 

52,829 

5,680 

71,227 

1,094,000 

870,000 

8 

6 

6 

300,000 

0 

3,651,655 

3,651,655 

REGNSKAP 90 

0 

35,638 

33,029 

252,948 

854,797 

45,192 

77,994 

1,354,000 

1,320,000 

8 

6 

6 

300,000 

681 

4,274,299 

4,274,299 

t 
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S T A T U S 

PASSIVA 
1. Diverse kreditorer 

2. Sk. forskuddstrekk 

3. Sk. arbeidsg . avgift 

4. Avregning kataloger 

5. Diverse avsetninger: 
a.Klubbaftenutstyr 
b.Typesamling 
c.Bibliografi 
d.Studiesirkler 
e.OFK's småskrifter 
f.Driftsfondet 
g .'!'il jubileer 
h.Til 4-blokksamling 
i.Klubbsamlinger 
j.OFK's Norwexfond 

til utdeling 

6 . Reservefond 

7. Lokalfond og Omar 
Eliassens gave 

8. Publikasjonsfond 

9. Bibliotekfond 

10 . Utstillings- og pro
pagandafond 

11. OFK's Norwexfond 

12. Forsk.bet. kontingent 

13. Avregning Wen-Ca 

SUM PASSIVA 

TIL DISPOSISJON: 

SUM 

OSLO FILATELISTKLUBB 
Regnskap 1.1.-31.12. 1990 

REGNSKAP 89 

39,934 

1 , 743 

714 

453,428 

5,000 
1,000 
4,500 

10,000 
20,000 

844,430 
270,000 
10,000 
10,000 

60,050 

506,850 

433,000 

9,000 

12,000 

50,000 

522,050 

1,970 

0 

3,265,669 

385,986 

3,651,655 

REGNSKAP 90 

10,635 

1,495 

740 

425 , 308 

5,000 
1,000 
4 , 500 

10 , 000 
20,000 

1,036,415 
300,000 

10,000 
10,000 

61,000 

554,850 

481,000 

60 , 000 

0 

50,000 

579,600 

47,550 

279,810 

3,948,903 

325,396 

4,274,299 
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Overskuddet foreslås 
anvendt slik: 

Reserv efond 
Lokalf o nd 
Juniorarbeidet 
Utstillings / propag . fond 
Bibliotekfond 
Publikasjonsfond 
Driftsfond 

33 , 000 
33,000 
15 , 000 

5,000 
40 , 000 

5 , 000 
194,396 

325,396 

Styrets bemerkninger til regnskap 1990 og budsjett 1991: 

Styrene i OFK har alltid sett s om sin oppgav e om mulig 
å sørge f o r at klubbens likv ide midler ho lder tritt med 
inflasjon og nedgang i kr onens kj øpekraft . 

# Stort sett har dette lykke s og også årets regnskap viser 
et overskudd som g jør dette mulig . 
Men likevel kan e n se en tendens til l av e re renteinntekter 
på tross av økende beholdni ng i likvider og gjeldsbevis med 
garanti. 
Dette betyr at Norgeskatal ogen også som inntektskilde får 
en økende betydning og det må derfor være en viktig oppgave 
for det nye styret sammen med katalogkomiteen å gjøre alt 
for å sikre et solid salg a v en årlig utgave av en stadig 
bedre og interessant katalog. 
Til enkelte poster: 
2 . NORGESKATALOGEN 90 ble solgt i rundt 9 . 000 eksemplarer -
et usedvanlig godt resultat - men salget av 91-katalogen 
neppe vil bli så godt. 
3 . Trykning/konto r hold. Overskridelsen skyldes i første rekke 
at utgivelsen av INFO naturlig nok fører til høyere utgifter. 
5. Assuranseutgiftene er steget - både p.gr.a. den generelle 
trend i samfunnet og fordi v i måtte skifte agent, som i sin 
tur fa n t å måtte kre v e opp j ustering av verdigrunnlaget. 
Klubben har dessuten sørge t for bedre forsikringsdekning av 
de objekter / samlinger klubben har i sin varetekt. 
9 . Biblioteket. Grunnen til overskridelsen er innbinding av 
tidskriftsårganger. Klubben skulle ha satt av mer midler til 
dette gjennom årene, men dette ble ikke gjort og derfor vil 
det i 1990 og 1991 være behov for mer midler enn vanlig. 

Forslaget til overskuddsanvendelse er i tråd med tidligere 
praksis - bortsett fra at det nå er foreslått avsetninger til 
alle de fond vedtektene anbefaler avsetning til - når dette 
er mulig. 



Valgkomiteens forslag: 

Formann 

Styremedlem 

Styremedlem 

Styremedlem 

Varamenn 

Medlemmer av 
Rådet: 

Varamenn til 
Rådet: 

Gunnar Melbøe for 1991 

Tore Gann " 1991/92 

Tom Woxen " 1991/92 

Bjørn Muggerud " 1991/92 

Arne J. Bay " 1991 

Knut Fr . Knutzen " 1991 

Arne Myrvang " 1991 

Eivind Lund " 1991 

Per Wibe Due " 1991/92 

Trygve Sommerfeldt " 1991/92 

Erling Dehli " 1991/92 

Paul H. Jensen 
Torstein Østen 

" 1991/92 
" 1991/92 
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Majorstua postkontor 80 år 
AV BJØRN MUGGERUD 2.DEL 

I 1937 foretas en liten end
ring av postkontorets navn. 
Oslo Majorstua, som også er 
dagens betegnelse, er det nye 
navnet og nye poststempler må 
anskaffes. Muligens ble noen av 
de gamle omgravert. Såvidt jeg 
vet · trådte navneendringen i 
kr; ft 1/5-1937 og isåfall viser 
illustrasjon 5 første bruksdato 
for dette stempelet. Det er mulig 
at noen av de gamle stemplene 
fortsatt ble brukt etter navne
endringen, men jeg har ikke 
funnet noen slike avtrykk. 

Illustrasjon 6 viser fire av de 
tidligste "hånddatostemplene 
med teksten Oslo Majorstua. 
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Etter hvert ble lokalene i 
Valkyriegate 7 for små selv om 
Telegrafverket flyttet ut. Man 
leier seg inn i Kirkeveien 60 
hvor et hjelpekontor som be
handlet innenriks pakkepost, ble 
etablert. Også andre lokaler ble 
leid hvor interne kontoroppga
ver ble utført, f.eks holdt anvis
ningsrevisjonen til i ''Romans
by-slottet". Den økende trafik
ken illustreres også av beman
ningen ved postkontoret. I 1938 
var det 9 ansatte, i 1947 12 an
satte og i 1949 14 ansatte. 

Den store trafikken førte 
også til problemer for kundene. 
Det var kun tre skranker i loka
lene og selv om det var tilstrek
kelig med personale, satte kapa
siteten i lukene en effektiv be
grensning på ekspederingen. 



Interiør fra Majorstua postkontor (Foto:Postmuseet) 

Det var ikke uvanlig at publi- Søknad om byggetillatelse 
kum måtte vente i opptil flere ble sendt myndighetene tidlig i 
~er på ekspedering i travle pe- 1952. Overraskende nok fikk 
rioder. -Dette førte også til fnist- man avslag på denne søknaden 
rasjonhospersonaletsomhadde med begrunnelsen at det var 
helt uholdbare arbeidsforhold. mangel på arbeidskraft i Oslo. 

Det var innlysende at post- Lokalmiljøet engasjerer seg nå 
kontoret trengte nye, tidsmessi- på Postverkets side. Det arran
ge lokaler. I 1946 ble tomten i geres flere informasjonsmøter 
Kirkeveien 61 ekspropriert. Et- hvor det redegjøres for de kum
ter at en rettssak vedrørende er- merlige forhold ved postkonto
statning til den tidligere eieren ret og behovet for et nytt blir 
av tomten blir avgjort i oktober påpekt. Det protesteres mot 
1949 syntes altklartforbygging myndighetenes begrunnelse for 
av et nytt postbygg. Planer og avslaget da det i nabofylkene 
tegninger av nybygget ble utar- finnes ledig arbeidskraft. 
beidet av Postverket og de nød- Dette lokalopprøret ga fruk
vendige midler ble omsider be- ter og i januar 1953 gis byggetil
vilget. latelse for Majorstua postkon-
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tors nybygg, men byggearbei
det skal tidligst påbegynnes 
samme høst. 

Noen av stemplene som ble 
brukt ved kontoret hadde et 
mindre format enn de vanlige 
datostemplene. Eksempler på 
tre slike samt et med vanlig stør
relse, er vist i illustrasjon 7. 
Disse har antakelig vesentlig 
vært benyttet som kvitterings
stempler og i anvisningstjenes
ten. 

Ill. 7 K vitteringsstempler 

år slik at stemplene står oppført 
under 18 hovednumre. Jeg antar 
at det skal være flere, da noen av 
tekstklisjeene helt sikkert ble 
oppbevart på postkontoret og 
kan ha vært tatt i bruk i kortere 
perioder uten å ha blitt 
registrert. , 

Jeg vet dessverre ikke hvil
ke maskindatostempler som har 
vært benyttet for de ulike 
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I tillegg til de to maskinda
tostemplene som har vært om
talt tidligere, har det vært benyt
tet ytterligere 4-5 maskinstemp
ler senere. 

Ved enkelte anledninger 
har det også vært benyttet en 
tekst i klisjeen. I boken "Norske 
Maskinstempler med tekst 
1903-1978" er det i tiden 1942-
1976 oppgitt 7 ulike tekstklisje
er som har vært benyttet. Mange 
av disse er benyttet i flere ulike 

tekstklisjeene, men jeg antar at 
stempelet i illustrasjon 5 er 
benyttet ved alle anledninger før 
1963. 

Den 17. oktober 1955 var så 
den store dagen kommet, nem
lig publikumsåpningen av de 
nye lokaler i Kirkeveien 61. · 

Majorstua postkontor dis
ponerte hele bygget. I .etasje 
besto av publikumsrom og eks
pedisjonsrom, postboksene var 
plassert i 2.etasje. Resten av 



111.8 Stempler ved 
budavdelingen 

bygget på tilsammen 6 etasjer, 
ble benyttet til kontorer samt 2 
leiligheter for styrer og vakt
mester. 

Allerede 19/9-1955 ble det i 
postens sirkulære meddelt at 
Majorstua var blitt ombærings
kontor for alminnelige postsen
dinger med adresse Oslo NV. 
Man ante allerede ved innviel
sen at de 2500 brutto kvadrat
metrene man disponerte kunne 
bli i snaueste laget. 

Ved budavdelingen har det 
også vært benyttet egne stemp
ler. Illustrasjon 8 viser to slike, 
men det har vært flere i bruk. I 
tillegg finnes flere gummi
stempler av typen ''Retur -
Mottaker ukjent'' ol. Slike 
stempler er bestilt etter behov, 
og er neppe blitt registrert 
sentralt. 

Det har selvfølgelig også 

vært benyttet en rekke rek-, 
verdi- og pakkepostetiketter 
gjennom tidene, og slike er 
verdt en studie i seg selv. 
Illustrasjon 9 viser eksempel på 
noen slike. 

Stativdatostempler har ve
sentlig vært benyttet i ekspedi
sjonslukene og eksempel på to 
slike er vist i illustrasjon 10, 
men det har vært benyttet mange 
flere. 

På slutten av 70-tallet ble 
datonummeratørene tatt i bruk 
og i illustrasjon 11 er to slike 
vist. Et uten postkontorets en
hetsnummer og et med, som 

111.9 Rek- , verdi- og pakke
postetiketter 

~RI Oslo F . . · ossa1 
~ & MaJorstua -·-·--------

_ Oslo 

I 007887. 
Majorstua 
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111.10 Stativdatostempler 

man senere er gått over til å 
bruke. 

Rullestempel som vist i il
lustrasjon 12, er vesentlig 
benyttet i forbindelse med 
pakkeposten. 

Etter at postkontoret endret 
navn til Majorstua, er en lang 
rekke stempler blitt benyttet,og 
det er her bare vist eksempler av 
disse. Hovedtypene skulle imid
lertid alle være avbildet, men 
det kan finnes en lang rekke va
rianter av de ulike stempeltype
ne. Stempelet i illustrasjon 13 
finnes f.eks. i fem forskjellige 

111.12 Rullestempel 

-
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111.11 Datonummeratører 

typer i følge avtrykkene 1 

Postmuseet. 
Idag skrives navnet på de 

fleste hånddatostemplene Ma
jorstua Oslo som i illustrasjon 
14. En forenkling for samlere er 
at man har gått over til å benytte 
litraer i stemplene. Pr. i dag ser 
det ut som de fleste bokstaver fra 
A-W har blitt benyttet. Jeg tror 
ikke at noen bokstav er brukt på 
flere stempler. 

Årsaken er selvfølgelig at 
man ønsker lettere å identifisere 
stempler dersom de kommer 
bort eller blir stjålet. 

111.13 Oslo Majorstua 

,. 



111.14 Majorstua Oslo 

Som i resten av landet er di
ameteren på de nyeste enring
stemplene økt. Jeg vet ikke om 
vi har noen nye overraskelser i 
vente når det gjelder stempel
teksten på nye stempler. Vi har 
jo nå fått postnumre i Oslo, så 
det kan jo tenkes at disse etter 
hvert også dukker opp på post
stemplene. Foreløpig er det bare 
sonenummeret som har dukket 
opp i et maskindatostempel. Se 
illustrasjon 15. 

Majorstua postkontor hol
der i dag fortsatt til i de samme 
lokalene i Kirkeveien 61. Interi
øtmessig har det ikke skjedd 
annet enn enkelte kosmetiske 
endringer. I 1984 ble bl.a. eks
pedisjonslokalene pusset opp. 
Endringene er nok langt større 
bak lukene hvor spesielt innfØ-' 
ringen av skrankemaskinene på 
slutten av 80-tallet nok var den 
største nyvinningen. 

Plassbehovet har som for
utsatt økt, og i dag er all tilgjen
gelig plass utnyttet og mari har 
behov for mer. For å avhjelpe 
plassmangelen ble det 21/9-
1981 opprettet en postfilial i 
Kirkeveien 43/45. Denne filia
len skulle først og fremst betjene 
privatkunder og det var fem 
ansatte der. Det har vist seg at 
denne filialen er mindre brukt av 

111.15 Maskindatostempel 
Majorstua Oslo 3 på brevkort 
fra tannlege (!) 
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111.16 Majorstua Postfilial 

kundene em1 ønskelig, så fra 
årsskiftet ble denne nedlagt. 
Siste åpningsdag var 28/12-
1990. 

Jeg antar, uten å ha under
søkt dette, at man ved postfilia
len bruker stempler og etiketter 
fra" Majorstua postkontor. Det 
fins imidlertid minst et unntak, 

4,ycro 

nemlig maskindatostempelet i 
ill us tras jon 16. Dette har teksten 
Majorstua Postfilial Oslo og 
dette kan jo tyde på at det fins 
langt flere. 

Det er i dag tilsanimen an
satt godt over 200 personer ved 
postkontoret. Postkontoret er 
blant de større i landet etter fri
merkesalget. I 1974 var post
kontoret det 11. største vurdert 
etter salget, mens det i 1980 var 
det 29. største. 

Denne relative reduksjonen 
i frimerkesalget skyldes sann
synligvis at den store andelen 
med næringsdrivende i mindre 
grad benytter frimerker i sm 

!-P;·'. ,) ·=, 
; t~;:;\iua 1r 

J_ . / - :-~,;;:~~~;J. 4 j! . () ro~~ 
0/0'7- OSLO 1 

111.17. Gummistempler benyttet ved Majorstua postkontor 
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korrespondanse, og at disse 
andre portoinntekter blir 
godskrevet regnskapet sentralt i 
Oslo. 

Postverket er nå i ferd med å 
innføre nye prinsipper for 
regnskapsføring der det skal 
innføres egne resultatområder. 
Majorstua postkontor blir 
dermed gitt myndighet til å 
forhandle om egne avtaler for 
store kunder. Dermed vil nok 
portoinntektene igjen god
skrives Majorstua og ikke 
sentralt. Som en følge av dette 
har f.eks. NRK fått en 

, rabattavtale for innlevering av 
post. I illustrasjon 17 er det 
avbildet to avtrykk fra to 
gummistempler som er benyttet 
ved innlevering av slik post. 

Det fordeles over 100.000 
sendinger pr. døgn og postkon
toret betjener snaut 29.000 hus
holdninger samt 2-3.000 hand
lende og kontorer. Rundt en 
milliard kroner passerer årlig 
gjennom Majorstua postkontor. 

Totalt har det anslagsvis 
vært benyttet godt over 100 
ulike poststempler ved 
Majorstua postkontor. Hvis man 
i tillegg samler oblatstempler, 
avtrykk fra skrankemaskiner, 

franke:ringspåtrykk, etiketter, 
lakksegl og mer halvoffisielle 
gummistempler, kan dette sam
men med f.eks. postkort bli en 
svært omfattende hjemstedsam
ling Majorstua. Dette trenger 
heller ikke bli noen særlig kost
bar samling da Majorstua i lik
het med de fleste postkontorer i 
Oslo ser ut til å være et · helt 
neglisjert område blant hjem
stedsamlerne. 

Jeg er svært interessert i 
kommentarer og tilleggsopplys
ninger til denne artikkelen. 
Kilder: (I) Frimerke-Forum 2/1989. 

(2) NFT 1988 side 400. 
Majorstua Postkontor. 
Stempelavtrykkfra Post
museets samlinger. 

Egen samling. 

IBYTIE FRIMERKER! 
SVENSK SAMLER ØNSKER Å BYTfE 

SVENSKE MOT NORSKE MERKER 
Torsten Qvist, Lekskolegatan 1 d, 

S-431 42 Mølndal, 

SPANSK SAMLER ØNSKER Å BYTfE 
SKANDINAVISKE MERKER MOT 

MERKER FRA TYSKLAND, SPANIA, 
USA,FRANKRIKE, ØSTERRIKE 
Dagmar Schittenhelm, Santalo, 130 

E-08021 Barcelona 

TYSK SAMLER TILBYR MERKER FRA 
BERLIN OG ØNSKER NORGE UBRUKT 

OG STEMPLET 
Wolfgang Rietz, Menzelstr. 12, 

D-1000 Berlin 41 
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Møtereferat 
AVTOMWOXEN 

MØTE NR. 2010 

Medlemsmøte nr. 2010 i Oslo Filatelistklubb ble 
holdt på Schafteløkken mandag i.oktober 1990, 
med offisiell start kl.19.40. 

Formannen startet møtet med å nevne at 
klubben var inne i en aldri så liten strøm av 
jubileer. Ikke bare skulle nå OFK's 
junioravdeling feire sitt 50-årsjubileum. 
Tidligere formann både der og senere i 
seniorenes rekker, Ame Thune-Larsen, hadde 
nylig mndet sine halvt hundre år - og klubben i 
den anledning overrakt en gave. På toppen av det 
hele var så turen kommet på dette møtet til å 
hylle klubbens utrettelige sekretær Astri Nielsen 
for nær forestående 75-årsdag. Under stor 
applaus fra salen ble hun overrakt en tung pakke 
med flytende vare til senere hyggestunder. 

D~t ble så orientert om at Postbiblioteket, 
etter en tids stenging, igjen skulle holde åpent fra 
10.oktobver. Videre ble det presisert at 
utleierene på Schafteløkken er nøye med at vi i 
forbindelse med møtene ikke parkerer oppe på 
området, men må finne plass på gaten i 
nærheten. Vi skal også være nøye med å slokke 
lys og låse døren nede etter endt møte. Disse 
forhold er også tatt skikkelig opp på våre 
auksjonsmøter. 

Referat fra foregående møte ble lest og 
godtatt. Det ble foretatt 1 opptagelse og 
kunngjort l medlemsanmeldelse. 
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"Omkring tyske gjennomhullinger" var 
tittelen på Carl Nylands foredrag. Svært mange 
er det vel ikke av samlere på dette feltet her i 
landet, desto artigere var det å høre mer om 
01mådet som i mange år nå har opptatt Nyland. 
Vi fikk høre om hvordan hulling av frimerker 
startet i England. Når det gjaldt Tyskland, var 
det en offentlig frimerkeforordning av 1/6.1886 
som satte fart på virksomheten - en virksomhet 
som tillot bruk av gjennomhullinger helt frem til 
årets slutt i 1965. 

Nyland fortalte om de forskjellige former 
for hullinger (private og offentlige) samt om 
variasjonsfloraen som eksisterer. Dog ble det 
presisert at alle gjennomhullinger av merker 
alltid skulle være i henhold til bestemte regler. 

Hovedmengden av tyske gjennom
hullinger ble foretatt i perioden 1910-1930, fra 
da av overtok mer og mer frankeringsmaskiner 
både i privat og offentlig saimnenheng. Nyland 
viste oss eksempler på hvordan katalogisering av 
hullinger er gjort mulig, takket være enkelte 
ildsjelers studier på området. Et studiearbeid 
som baserer seg på et stort antall merker hos 
sainlere allerede fra 1916 - og som senere har 
ført frem til et arbeidsfellesskap sprunget ut av 
det tyske filatelistforbundet. Idag har dette 
fellesskapet 65 medlemmer fra 13 land - og 
Nyland kunne fortelle at han faktisk besitter 
medlemsnr. 2 ! 

Tilslutt så vi eksempler på hvordan 
Nyland ordnet merkene i sin samling og også 
fikk vi se bilder fra årets tur til Kiel i forbindel se 
med Arbeidsfellesskapets årsmøte . En meget 
lydhør forsainling fikk en fin innføring i et emne 
som fra nå av bør være mindre tåkelagt enn hva 
tilfellet sikkert har vært for de fleste av oss. 

Under Eventuelt ble det minnet om 
klubbkonkurransen, det ble foretatt trekning av 
kveldens blokk og endelig etterlyst 
monteringshjelp til oppsetting av ranuner i 
Konserthus-arrangementet. 

Møtet ble hevet kl. 20.35. Da sto det 
innskrevet 38 navn i protokollen. Ingen gjester. 



MØTE NR. 2011 

Viseformann Gunnar Melbøe ønsket vel
kommen til møtet på Schafteløkken kl. 19.35, 
der vi først fikk referat opplest og vedtatt før 1 
opptagelse ble foretatt samt hele 4 
medlemsanmeldelser kunngjort. En lykkelig 
vinner av en minneblokk ble også trukket ut. 

Et spesielt velkommen ble ønsket 
Postverkets Bjørn Storberget - kveldens 
hovedperson - som uttrykte glede over å være 
tilbake i klubben, dennegang ikke kun som 
programhelt. Han beklaget sitt fravær forrige 
sesong før han i lune og muntre vendinger gikk 
over til sitt tema for kvelden: "Norske frimerker 
- tanker om fortid og fremtid". 

Vi fikk et tilbakeblikk i Storbergets første 
jobb i frimerkesammenheng, en deltagelse i et 
kortfilmprosjekt til Norwex 55, før han i 1960 
startet opp i den rollen som han markerte seg mer 
og mer i - Og som samlere etterhvert forbandt 
ham med. Den første tiden med små eller ingen 
samarbeidskanaler, lite kunngjøringer om nye 
frimerkeutgaver, før det hele antok former som 
bidro til etablering av "Frimerkets Dag"
arrangementer og et stadig tettere samarbeid 
mellom Postverket, klubber og handlere. 

Uten åkunne gå særlig i detalj, må det bare 
fremheves her at Storberget gav oss stor 
forståelse i hvor kompliserte oppgaver 
Postverket har når et utgivelsesprograrn skal 
sammensettes. Noen glimt under sløret fikk vi 
for de nærmeste år, med person- og byjubileer 
samt store idrettsarrangementer som stikkord. 
Og med den nyhet som kanskje gledet flest: 
det er på det nærmeste klart med nye 
posthornfrimerker, nå i kroneverdier. 

En nyhet var det også at Postverkets nye 
økonomiske styringssystem bevirker at de 
enkelte postkontor selv skal stå ansvarlig for 
innkjøp og salg, det vil si at den store "sløsing" 
med merker vil opphøre og at opplagene 
sannsynligvis da vil ~ynke betraktelig. 

Storberget selv er nå innhentet av 
pensjonsalderen og trer ut av nåværende 
funksjoner, men han betrodde oss at han ennu vil 
være sentral i kulissene med store 
planleggingsoppgaver. Stikkord: Postens 350-
årsjubileum i 1997. Som sluttord kom 

Storberget inn på hvor viktig det er med åpne 
kanaler til forbund og klubber, hvilket allerede 
er understreket overfor hans etterfølgere. 

Fra den etterfølgende debatt skal spesielt 
Georg Størmers innspill nevnes, der han uttrykte 
ønske om at et frimerkeprogram mer bør 
gjenspeile det kulturelle aspekt i et folk - mer 
enn å legge hovedvekt på alle mulige og umulige 
jubileumsfeiringer. Frankrike var det store 
forbildet her, ifølge Stønner, som det land som 
forstår hva frimerkeutgivelser kan bety i 
opplæring av folkemasser. Denne etterfølgende 
debatt om utgivelsespolitikk tok i det hele vel så 
lang tid som selve foredraget. Helt tydelig var 
det at de 40 fremmøtte medlemmer satte pris på 
kveldens program. 

Under Eventuelt var Knut Fr. Knutzen og 
Trygve Sommerfeldt frempå med stor takk til 
impliserte for bra innsats med Nordjunex 90, 
både hva angår utstillingen i Konserthuset og 
festarrangementet med premieutdelingen i 
Royal Christiania. 

Astri Nielsen minnet tilslutt om nærmeste 
byttedag, søndag 21. oktober. 

MØTE NR. 20012 
Formannen åpnet møtet på Schafteløkken kl. 
19.45 med trekning av kveldens blokkvinner. 
Referat fra foregående møte ble lest og vedtatt 
uten kommentarer - og vi fikk opptagelse av hele 
4 nye medlemmer og kunngjort 3 søknader om 
medlemsskap. 

Arvid Løhre, formann i Skedsmo 
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Frimerkeklubb - medlem også i Ringen og i OFK 
fra 1982, var kveldens foredragsholder med sitt 
emne: "Privat heipost. Norsk heipost på 
spesialbestilling". Løhre har samlet dette 
området aktivt fra 1978 og har presentert sine 
ting også i utstillingssammenheng. 

Vi fikk høre hvordan personer, 
organisasjoner, finnaer osv. allerede fra 1890 
hadde anledning til å få trykket opp sine spesielle 
budskap (eller rett og slett kun finnanavn og 
adresse med eller uten ytterligere illustrasjoner) 
på ferdig frankerte brevkort. Oppdragsgiver 
skulle da - i tillegg til portoen - selv betale 
trykningsutgiftene, og det hele ble selvsagt et 
kostnadsspørsmål med hensyn til hvor stort 
omfang dette etter hven fikk. 

Løhre viste oss mange eksempler som 
tydelig viste hvilken flora av variasjoner som 
finnes på området, da med tanke på 
oppfrankeringer i forbindelse med 
portoendringer, kvalitetsforskjeller på papir 
som ble benyttet samt store forskjeller på 
trykningskvalitet avhengig av boktrykk- eller 
dyptrykkmetode. Trykking av frimerker i 
ståltrykk fra 1962 medførte ikke nødvendigvis 
bedre kvalitet på heiposttrykk, da boktrykk ennu 
i flere år. var dominerende for disse. 

o---&w.~l-'-~l 
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Løhre gav oss et Ilte innblikk i OFK's egen 
bruk av hel post, som han tar for seg spesielt i det 
siste nummer av OFK-INFO. Perioden fra 1924 
og frem til 1963 omtales her i en interessant 
artikkel. Mot slutten av sitt foredrag kom Løhre, 
litt på siden av den private post , inn på det 
mylder som finnes av tjenesteheipost og da 
spesielt militærpost. 

Endelig vil referenten ta med at utover i 
1970-/1980-årene overtok mer og mer 
frankopåtrykte sendinger for den private 
heipost. Under Eventuelt fant ingen å ville ta 
ordet, hvorpå møtet ble hevet kl. 20.30. Tilstede 
var, ifølge protokollen, 32 medlemmer og 1 
gjest. 

Norgeskatalogen 1991 - enda "bedre enn før 
Årets utgave av Norgeskatalogen skiller 

seg med en gang fra fjorårets ved at den er 
mykere og smidigere og ligger bedre i hån
den. Det skyldes at man har tatt i bruk et 
noe tynnere og bedre papir. Fargene virker 
renere og riktigere enn tidligere. 

Helt nytt i årets katalog er en lengre ar
tikkel av Peer-Christian Anensen om de • 
norske ståltrykksmerkene. Vi var .relativt 
sent ute med ståltrykksfrimerker her i lan
det. Vi kom endelig i gang da Norges Bank 
anskaffet -en ny seddeltrykkmaskin som 
også kunne trykke frimerker. De første 
merkene var bruksserien 1962 med post
horn, båtmannsknop, stavkirke, fisk og 
aks og helleristninger tegnet av prof. Ame 
E. Holm og gravert av Henry Welde. 

På tolv sider beskriver Peer-Christian 
Ånensen disse bruksmerkene og særmer
kene fra starten og W våren 1990. Det er 
interessant lesing, og det er et pionerarbeid 
som vil være til stor nytte for dagens og 
fremtidens samlere. Det er meget prisver
dig av katalogkomiteen å satse på disse 
nye utgavene, som vil bli viktige elementer 

Eivind Eriksen i "Bergens Tidende" 
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i fremtidige samlinger. Artikkelen om Fri-· 
merkeutgavene 1855-1893 er ført videre og 
supplert med nye opplysninger. 

Når det gjelder prisene i årets katalog er 
det så å si ingen forandringer for skillings
merkenes vedkommende, og for de an dre 
merkene er det også små stigninger. Brev 
derimot viser en mindre oppgang for de 
populære utgavenes ved.kommende. Dette 
stemmer også bra med det som s·kjer i mar
kedet Norgeskatalogen behandler enkelt
merker postfrisk, ubrukt, brukt og på brev. 
Den gjenspeiler ikke de skyhøye prisene 
som oppnås på auksjoner for helt spesielle 
merkekombinasjoner, sjelden destinasjo
ner. Norgeskatalogen er håndboken for 
alle som samler eller er interessert i norske 
frimerker. Det er en fremragende katalog 
og en av de beste i verden i sitt slag når det 
gjelder informasjon, redelighet i prisene og 
som ~elperniddel for samlere. 

En minneblokk over London-utgaven 
påtrykket «London 17/5/43• er innlagt i 
årets utgave til minne om Norges mot
standskamp 1940-1945. 



MØTEPROGRAM 1991 
Møtested: Schafteløkken, Solheimsgt 2 b, ved Frogner plass. 

Hvordan komme til møtene uten bil: Trikk 2 og buss 20 til 
Frogner plass. Buss 30, 31, 41 til Frogner kirke. 

Møtetid: Mandager kl. 19.30 (Lokalet er åpent fra kl.18.30). 

Mars 
4. Gulfstatenes historie sett med en filatelists øyne 

v/frygve Sommerfeldt 
11. Klubbaften med auksjon 
18. Generalforsamling 
April 
8. Klubbaften med auksjon 
15. Norsk pakkeposts historie v/Oddbjøm Solli 
22. Klubbaften med auksjon 

-29. Reisende postekspedisjoner på skip 
v /Per Eirik Danielsen 

Mai 
6. Klubbaften med auksjon 
13. Forbundsmøtet 1991. Orientering v/ Sven Andersen 
27. Klubbaften med auksjon 
Juni 
3. Sommermøte på Postmuseet. 

Nærmere program kommer i neste INFO 

BYTTEDAGPÅSCHAFTELØKKEN 

14/4 FRA KL.12.00-KL.16.00 
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) 

Norgeskatalogen koster kr.220,-
og sendes portofritt innen Norden. 

(Utenfor Norden porto/eksp. gebyr kr.75,- i tillegg). 
Postgiro kto. 2 47 15 30 


